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1- Van de redactie. 

 

We hebben weer een informatiebulletin voor u samengesteld.  

Centraal in dit nummer staat natuurlijk de informatie die gaat over het reilen en zeilen van het CDA 

in het jaar 2018. 

Dan gaat het om de jaarverslagen van de fractie en het bestuur. 

Maar ook kijken we even naar de financiën van het CDA in Brummen. 

 

Er is een beweging binnen het CDA die aanstuurt op een zekere vernieuwing. 

Op zichzelf is het goed dat we ( continue) nadenken over de algehele ( landelijke en ook Europese) 

politieke situatie en hoe we als CDA daar in staan. 

In dit bulletin gaat de voorzitter hier en daar er ook op in. 

Kant en klare oplossingen /aanzetten voor vernieuwing staan er niet in. 

Maar hij signaleert toch bewegingen die het nodig maken daarop in te spelen als CDA. 

 

Alle leden worden de laatste jaren via de NIEUWSBRIEF van actuele lokale politieke 

gebeurtenissen op de hoogte gehouden. We hoeven er hier dus niets meer over te melden. Ook op 

onze website staat veel informatie. 

We willen graag eens weten wat u van deze informatievoorziening aan de leden vindt! Stuurt u ons 

eens een reactie! 

 

En nu nog een hartenkreet: wie wil ons in het vervolg helpen, als lid van de redactie, om zo twee 

keer per jaar een bijdrage te leveren? Heel graag. 

 

Jaap Ypma. 
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2- Uitnodiging en agenda ledenvergadering. 

 

Geachte leden, 

Hierbij nodigen we u uit voor de Algemene Ledenvergadering van het CDA in de gemeente 

Brummen, voorjaar 2019. 

 

Waar: Tjark Riks Centrum; Derickskamp 2/A, Eerbeek. 

Wanneer: maandag 20 mei 2019. 

Aanvang: 20.00 uur (Inloop met koffie vanaf 19.45 uur). 

 

Agenda: 

 

1. Opening door de voorzitter. 

             a. Ingekomen stukken en mededelingen. 

2. Verslag van de ledenvergadering van 20 november 2018. 

 

3. Vaststelling: Jaarverslag 2018 van het bestuur en de fractie. 

 

4. Financiële stukken 2018. 

             a. Verslag van de kascommissie. 

             b. Vaststelling van het financieel verslag 2018 en de begroting 2019. 

             c. Benoeming kascommissie 2019. 

 

5. Verkiezingen: Evaluatie uitslag Provinciale Staten en Waterschap. Maart 2019 

                          Gedachtewisseling komende verkiezingen Europa (zie ook notitie hierover). 

 

6. Korte pauze. 

NB: al naar gelang van de behoefte kunnen we het programma voor en na de pauze omwisselen. 

 

7. Inleiding Jolanda Pierik. Een enkel onderwerp betreffende het sociaal domein waaronder 

“WerkFit” en de impact van de noodzakelijke bezuinigingen op het sociaal domein. 

(zie ook korte notitie WerkFit). 

 

8. Bespreking van de Brummense politiek:  

• Visie met betrekking tot het meer betrekken van de achterban bij de gemeentelijke politiek. 

• Visie met betrekking tot het PR beleid in de naaste toekomst . 

• Korte bespreking van de actuele vraagstukken binnen de gemeente Brummen 

Bezien tegen het licht van de bezuinigingen. 

 

9. Bestuurssamenstelling. 

 

10. Rondvraag. 

 

11. Sluiting ledenvergadering. 
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3- Van de voorzitter. Een vernieuwing van het CDA als partij? 

 

Allereerst dit. 

“ We constateren dat we anno 2010 als ( weldenkende) mensen leven met  individuele strevingen 

op een planeet, met een natuurlijke,klimatologische en biosfeer die, zo het lijkt verstoord raakt, en in 

een politieke en sociale wereldorde die ( be) dreigender op ons af komt , kortom in een  bestaan dat 

steeds nadrukkelijker vraagt om verandering. Verandering omdat “gewoon” verder leven op 

dezelfde voet van economie, geopolitiek en welvaartsstreven eigenlijk onverantwoord is.” 

Zo heb ik me rond10 jaar geleden eens ongeveer uitgedrukt op een CDA-congres, in een 

werkgroep waar we kort discussieerden over actuele politiek onderwerpen en een nieuwe koers van 

het CDA. 

 

Anno nu: 

Eigenlijk is datgene wat ik toen zo om me heen waarnam steeds nadrukkelijker aan de orde. 

Naar mijn waarneming staan we op een breukvlak van de westerse cultuur.  

Op diverse onderwerpen moet er een verandering -transitie- komen. Want in bijna alle Europese 

landen kampt de politiek met versnippering. Onzekerheid over werk, inkomen en voorzieningen, 

over veiligheid en tempo van verandering. Mensen hebben toch meer en meer het gevoel in hun 

zorgen over het eigen bestaan en de eigen toekomst niet gehoord te worden. Dat uit zich in 

boosheid tegen Europa, boosheid tegen klimaatbeleid, boosheid over heel veel. Allerlei partijen 

spelen daarop in en mobiliseren onvrede of behartigen deelbelangen. Het politieke midden dat 

mensen samenbindt dreigt hierdoor in lucht op te gaan, waardoor het moeilijk wordt te regeren.  

Mensen laten zich niet meer door elkaar overtuigen, terwijl samenwerking essentieel is om te 

kunnen doen wat nodig is voor een hoopvolle toekomst. Engeland wil een Brexit. In Frankrijk gingen 

mensen de straat op om hun onzekerheid te uiten. 

Nu, in 2019, vraagt deze problematiek eigenlijk nog nadrukkelijker om een duidelijke CDA 

opstelling. Het gaat erom de christendemocratie op inhoud uit te dagen én te versterken.  

Op welke onderwerpen dan wel en vanuit welke leidende beginselen?  

De onderwerpen zijn zo ongeveer deze. Wat is de  (gezamenlijke) Nederlandse identiteit; wat 

verstaan we onder een billijk inkomen; wat is bestaanszekerheid; wat is de bedoeling van de 

markteconomie; hoe gaan we met de “zorg” om; hoe gaan we met het klimaat en energie om ; hoe 

met agrarische grond, natuur en water? En: hoe beschouwen we de algehele geopolitieke 

verhoudingen, nu de leidende, en dus in zekere zin,beschermende rol van de VS aan het 

verminderen is? En daarvan afgeleid ook:  hoe is onze opstelling naar Europa toe? 

Deels geïnspireerd door:Verandering en vertrouwen:Kremers, Bovenberg en anderen. 

 

Er zijn drie onderwerpen die ons als CDA  Brummen-Eerbeek de komende ( zeer nabije ) tijd  bezig 

houden: 

1-Wat is de  algemene ( landelijk, provinciaal, gemeentelijke )politieke koers van het CDA ,die 

dringend vraagt om een duidelijke ( sommigen zeggen( radicale ) koers.?( ik houd niet van dat 

woord radicaal, past niet in onze houding.)Moeten we ons in Brummen ook ( nog) duidelijker 

profileren? En zo ja hoe dan en op welke onderwerpen? 

2- Hoe kijken we naar Europa?  

3- Waar liggen onze prioriteiten als CDA als we naar de Brummense financiële situatie kijken? 

 

Jaap Ypma. 
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4-Verslag van de ledenvergadering van het CDA Brummen op dinsdag 20 november 2018 in 

het gebouw: “Plein 5” in Brummen. 

 

Aanwezig: Jaap Ypma, voorzitter; Antoon Menkveld, secretaris, Cor ten Klooster, penningmeester; 

Ko Kolk, algemeen adjunct; Siemen van Asperen; 

Van de fractie; Erwin te Bokkel, Dity Zuidwijk, Arjan van de Leest; De steunfractie leden : Gerry 

Ypma en Gerrit te Bokkel en de leden: Wim Blom en  Bessel Vrijhof; De CDA Wethouder mevrouw 

Jolanda Pierik. 

1. De voorzitter opent om 20.00 uur de vergadering en heet een ieder welkom. In zijn inleiding stipt hij 

een van de CDA  uitgangspunten aan, en werkt dit verder uit. Het Rentmeesterschap is een van de 

uitgangspunten van onze partij gestoeld op de Bijbel Hij geeft aan dat een rentmeester de opdracht 

heeft om voor zijn opdrachtgever zijn bezittingen voor zo weinig mogelijk kosten, maar wel op 

degelijke manier te beheren. Hierbij rekening houdend met alle gebruikelijke sociale en algemeen 

maatschappelijke invloeden. Hierbij dient ook rekening te worden gehouden met het feit dat wij 

opdracht hebben, op een duurzame wijze onze aarde vanuit de schepping te beheren. Dit punt komt 

met name aan de orde als wij in deze vergadering nadenken over energie transitie en de inrichting 

van het grondgebied van de gemeente Brummen. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

2. Het verslag van de ledenvergadering van 6 juni 2018 wordt ongewijzigd vastgesteld. Naar aan 

leiding van dit verslag wordt het volgende meegedeeld: 

• Op blz .6 van het bulletin wordt melding gemaakt van de contacten met het CDA bureau inzake de 

rentevergoeding en de kosten voor het aanhouden van een spaarrekening voor het kapitaal van 

onze afdeling . Hierop is nog geen antwoord gekomen wat tot tevredenheid stemt. Er zijn op dit 

moment in de bankwereld echter geen alternatieven die een hogere opbrengst tot gevolg zal 

hebben. Er wordt besloten nadere berichten vanuit het CDA bureau af te wachten . 

• De wethouder mevrouw Jolanda Pierik deelt mee dat zij ontheffing heeft van de verhuisplicht, welke 

inmiddels ook is verlengd. 

• De voorzitter zegt toe dat een op te stellen nieuw draaiboek voor de gemeente raadsverkiezingen in 

2022 de aandacht van het bestuur blijft houden en zeker voor de eerst volgende 

bestuursvergadering zal worden geagendeerd. 

• Inmiddels hebben Ditty Zuidwijk en Cor ten Klooster overleg gevoerd over het gemakkelijker 

plaatsen van nieuws vanuit de fractie op onze web-side.  

• De voorzitter zegt tevens toe dat op de agenda van de eerst volgende bestuursvergadering het PR 

Beleid zal worden gezet.  Uitgangspunt hierbij is de door hem geschreven notitie over dit beleid in 

het verleden. Om dit vorm en inhoud te geven zal er vanuit zowel fractie als bestuur een aanspreek 

punt moeten komen .Dit omdat er beter en sneller in gespeeld moet worden op de actuele 

ontwikkelingen. 

        

3.  Ingekomen stukken en mededelingen: 

• Geconstateerd wordt dat onze wethouder Jolanda Pierik geen CDA bulletin voor deze vergadering 

heeft ontvangen. Des ondanks is onze wethouder uiteraard van harte welkom. Dit is veroorzaakt 

omdat zij niet op de leden lijst van CDA Brummen voorkomt Er wordt door de heer ten Klooster 

meegedeeld dat hij zal zorgen dat herhaling wordt voorkomen. 

• Berichten van verhindering zijn ontvangen van Geert Wentink en Ronald Boerefijn. 
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4. Mededelingen fractie en wethouder: 

Door de fractie leden wordt het volgende gemeld: 

• Ditty Zuidwijk is inmiddels voorzitter geworden van de Auditcommissie van de Raad geworden  

• Erwin te Bokkel is  de  CDA vertegenwoordiger  in het presidiumoverleg  

• Arjan van de Leest lid is van de rekenkamercommissie die  zich o.a met de zaken rond de 

jaarrekening en begroting bezig houdt  

• De verhouding binnen het college verlopen collegiaal en geeft  derhalve vertrouwen voor de 

toekomst  

• Door het groot aantal in de raad zittende partijen(na de verkiezingen  en de afsplitsing ) ,die soms 

breedsprakig  hun gelijk willen  bepleiten,vraagt volgens het CDA, dit vooral van de burgemeester 

een strakke  toe te passen vergaderorde. Dit is al in het presidium aan de orde geweest. Deze 

problematiek wordt mede veroorzaakt door het vertrek en opvolging  van onze griffier. Waarbij de 

opvolging niet naar wens is verlopen .Men heeft de indruk dat de nu nieuw benoemde kandidaat het 

nu goed oppakt.  

• Bij de begrotingsbehandeling 2019-2023 is dit het uit de hand gelopen, met als gevolg dat  de 

gemeente Brummen niet haar begroting voor 15 november2018 heeft kunnen vaststellen . Zolang 

de begroting niet is vastgesteld en goedgekeurd  komt onze gemeente onder  preventief toezicht 

van de provincie.  

• Er wordt vanuit de fractie gemeld dat het voortbestaan van  de kinderboerderij de KIBOE in Eerbeek 

aan een zijden draad hangt. Vanuit het college en raad wordt  hard nagedacht over een betaalbaar 

overlevingsplan . 

• Tevens wordt melding gemaakt dat vandaag zalencentrum Concordia in Brummen failliet is 

verklaard  Aan het College zal worden  gevraagd ook deze ontwikkeling, in relatie met het 

Centrumplan Brummen goed te volgen en waar mogelijk en nodig actie te ondernemen . 

• Jolanda Pierik deelt mee dat er in de naaste  toekomst met name in de meerjaren begroting zwaar 

weer voor de gemeente op komst is . Voor haar portefeuille zit de pijn met name in de jeugdzorg. 

Uit de evaluatie blijkt dat  de vraag om financiële steun erg toeneemt .Zij werkt er hard aan  dit in de 

“vingers” te houden .De vergadering wil graag op de hoogte worden gehouden van de actuele 

ontwikkelingen . Niet alle wethouders hebben   “ de stofkam “ nog voldoende door hun begroting 

gehaald  om dit zware weer te kunnen trotseren . Zij  blijft binnen  het college hierop aandringen .  

Vooral de ambitieuze  uitwerkingsplannen voor het centrum plan                                                  

Eerbeek en het nog grotendeels te ontwikkelen centrumplan Brummen zullen nog een grote 

aanslag kunnen plegen op de begrotingen in de naaste toekomst, De fractie en de wethouder 

worden door de vergadering  bedankt voor de inkijk in het  actuele  politieke landschap, 

 

5.  Energietransitie en acceptatie van zonneparken en Windparken . Voorzitter Ypma leidt dit 

onderwerp in aan de hand van zijn notitie zoals dit is opgetekend in ons leden bulletin van 

November 2018. Het uitgangspunt is om te streven om in 2030 inde gemeente Brummen energie 

neutraal te zijn .Dit is een hele opgave .Inleider benadert dit probleem van uit drie gezichtshoeken: 

 

• A.1. Waar komt de energie (Stroom) vandaan .Genoemd worden :Windmolens,  waar zetten  wij  

deze dan neer op zee, of op het land ?  Zonne-energie op daken of in zonneparken? 

A.2.Aardwarmte  :   vanuit grote diepte vanuit de  kern van onze aarde.  Of vanuit andere landen 

,stroom opgewekt door waterkracht en /of kernenergie . 

A.3. Uit waterstof . Er worden methodes ontwikkeld om ervoor te zorgen dat het omzetten van 

waterstof in waterstofgas (katalisatie)  mogelijk en betaalbaar is. 
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• B. Op welke wijze passen wij de hierboven genoemde apparatuur op de meest efficiënte en voor 

burgers aanvaardbare wijze  in onze  ruimtelijke ordening in .Hiervoor zijn ruimtelijke onderbouwing 

plannen nodig (omgevingswet ) Soms zullen de gemeentegrenzen overstegen worden.  

• C. Op welke wijze slaan wij (batterijen ,accu’s)  de tijdelijke overtollige energie op; en  transporteren 

wij de opgewekte energie  op de minst bezwarende wijze naar de gebruikers   ( burgers ). 

      

Na een pauze gaan de aanwezigen aan de hand van een door Brummen -Energie ter beschikking 

gestelde  Beheertypenkaart na hoe, een en ander voor onze gemeente zou kunnen worden 

ingepast .Bij de discussie komen de volgende aanvullende aandachtspunten voor het voetlicht .Om 

energie neutraal te worden moeten de volgende aanvullende gegevens nog nader worden 

uitgewerkt : 

• Er moet in beeld worden gebracht waar nog energie kan worden bespaard door isolatie. 

• Er moet beter in beeld worden gebracht hoeveel bewoners op jaarbasis aan energie gebruiken en 

welke behoeften er bij de industrie /agrarische sector binnen onze   gemeente leven.   

• Op welke wijze kan nog beter subsidie mogelijkheden in beeld worden gebracht om energie 

neutraliteit te behalen. 

• Planologisch (omgevingswet) zullen nieuwe plannen boven gemeentelijk moeten worden ontwikkeld 

.Hierbij moeten vruchtbare landbouwgronden zo veel mogelijk  worden gespaard . 

•  De vergadering  stelt geen exacte locaties voor grootschalige projecten voor ; deze moeten 

derhalve middels de nieuw van kracht wordende omgevingswet  ingepast worden. 

6. Mededelingen verkiezingen . 

• De  concept kandidaten lijst voor de Provinciale staten heeft de instemming van de vergadering. De 

secretaris zal het stembiljet voor akkoord terugzenden . 

• Het concept verkiezingsprogramma voor Provinciale Staten geeft voor de vergadering geen 

aanleiding voor het maken van opmerkingen .Als er nog aanvullende reacties komen zal het bestuur 

zo mogelijk  hierop reageren . 

• De kandidatenlijst voor het Waterschap  Vallei en Veluwe is akkoord.  Hiervoor geldt dat de 

vergadering van mening is dat Mevrouw Marja van der Tasch wel een plek mag opschuiven. Het 

bestuur zal dit het CDA Bureau  melden. 

• Het concept verkiezingsprogramma van het  waterschap Vallei en Veluwe    heeft  onze instemming 

. 

• De campagne van de verkiezingen op 20 maart 2019 zullen waar mogelijk door onze afdeling 

worden ondersteund. Het bestuur komt hier t.z.t op terug. 

7. Rondvraag. 

• De Heer Vrijhof vraagt aandacht voor een juiste inbedding van de sociale regelgeving in onze 

gemeente .De fractie zegt toe hierop toe te zien.  

• Erwin te Bokkel vraagt aandacht voor de ontwikkeling van het Centrumplan Eerbeek en de hiermee 

mogelijk wordende uitvoering van investeringsplannen Als er leden zijn die wat willen inbrengen dan 

kan dit rechtstreeks bij de fractie, die vanaf heden eenmaal per maand in Eerbeek vergaderd. 

 

8 Sluiting. Niets meer aan de orde zijnde sluit de Voorzitter om 22.40 uur de vergadering  

Hij wenst allen een goede thuisreis.  

 

     

 Hall 26 november 2018  

Antoon Menkveld, secretaris.  
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5- Jaarverslag 2018 bestuur.     

 

Algemeen. 

Zoals wij al in ons jaarverslag over 2015 meldden bestaat het bestuur nog uit twee leden die 

statutair zijn verkozen. Voorts 3 leden die de functies van voorzitter en secretaris en 

penningmeester blijven waarnemen tot er opvolg(st)ers zijn gevonden. De zorgen over de opvulling 

van het bestuur is niet verminderd, maar alleen urgenter geworden. Ook al omdat de 

gezondheidstoestand van een lid wel zodanig is verbeterd dat hij zijn plaats als waarnemend 

bestuurslid weer kon innemen, maar niet beschikbaar is voor een nieuw zittingsperiode.    

Bij het einde van het verslag jaar staan er feitelijk nog 3 vacatures binnen het bestuur open. In de 

ledenvergadering van 24 mei 2018 is er geen duidelijkheid gekomen over vervanging van het 

gehele bestuur. Waarbij door een beperkt aantal bestuursleden is aangegeven bereid te zijn nog 

tijdelijk zitting te blijven nemen in het bestuur om de overgang soepel te laten verlopen. Er heeft 

nader overleg plaats gevonden met het regiobestuur over oplossing van deze penibele situatie. 

Deoplossing is nog niet gevonden . Derhalve zijn bovengenoemde bestuursleden alsnog bereid 

gevonden de waarneming van hun functies nog tot 1 januari 2020 voort te zetten In overleg met de 

nu zittende fractie zal in de komende vergaderingen en in overleg met het CDA partij bureau voor 

de ledenvergadering van november 2019 een oplossing gevonden moeten worden. 

 

Samenstelling Bestuur. 

Op 1 januari 2017  bestond het waarnemend bestuur uit de volgende personen: 

Voorzitter:   Jaap Ypma.  

Secretaris:   Antoon Menkveld. 

Penningmeester:  Cor ten Klooster. 

Leden:    Siemen van Asperen  

                                               Ko Kolk. 

            

Het bestuur vergaderde in dit verslagjaar vijf maal. Voorts werden een  groot aantal zaken per mail 

gewisseld.   Aan het eind van het verslag jaar was de samenstelling van het waarnemend bestuur 

nog ongewijzigd.  

 

Bestuursvergaderingen . 

De bestuursvergaderingen vonden bij toerbeurt plaats bij een van de bestuursleden thuis. Er werd, 

zoals gezegd, in dit verslagjaar vijf  maal door het bestuur vergaderd. De zaken rond de fractie  

vindt u in het jaarverslag van de fractie . Welke gelijktijdig met dit verslag aan de leden vergadering 

wordt  aangeboden. Het bestuur heeft door omstandigheden( agenda’s)  tijdens haar 

bestuursvergaderingen vaak de aanwezigheid van een fractielid ,als adviseur moeten ontberen .  

Zowel Gerrit te Bokkel en Gerry Ypma  gaven aan dat zij in verband met hun leeftijd niet meer op 

een verkiesbare plaats geplaatst wilden worden .Zij waren wel bereid om in 2018 als 

steunfractieleden  de vergaderingen van de fractie zo veel mogelijk te willen bijwonen.   

Geert Wentink stelde zich eveneens niet beschikbaar. 

 

Algemene ledenvergaderingen . 

Er waren in dit verslag jaar 3 bijeenkomsten met onze leden gepland en wel op :   

• 16 januari 2018 werd er in het Tjark Riks centrum in Eerbeek een leden vergadering gehouden 

.Deze leden vergadering stond in het teken van de gemeenteraad verkiezinge . Zo werd het 
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verkiezingsprogramma van het CDA voor de periode van 2018 tot 2022 vastgesteld. De kandidaten 

lijst  voor deze periode werd eveneens vast- gesteld zoals dit in een aangehangen proces verbaal  

is verwoord.   

• 6 juni  2018 werd eveneens  in het Tjark Riks centrum in Eerbeek een leden vergadering gehouden. 

. In deze bijeenkomst werden het jaarverslag over 2017  en de jaarstukken   over dit jaar 

vastgesteld .Daarnaast werd er  een terugblik geworpen op de campagne voor de verkiezingen van 

de gemeenteraad .Er werd een toelichting gegeven op de verkiezingsuitslagen van onze partij voor 

de gemeenteraad in  2010,2014 en 2018. En de actuele situatie over de coalitie vorming werd 

toegelicht .Als laatste werd de zorgelijke situatie rond de bestuurssamenstelling besproken.    

• Op 20 november  2018 is er een ledenvergadering in Plein 5 in Brummen gehouden .In deze leden 

vergadering , werd uitgebreid van gedachten gewisseld over de samenstelling van de CDA fractie 

en de taakverdeling binnen de fractie .Ook kwam de coalitie vorming aan de orde.  Enkele actuele 

ontwikkelingen in de gemeentelijke politiek passeerden de revue. Hierbij kwamen het Centrum plan 

in Eerbeek en Brummen aan de orde .Na de pauze werd de energie transitie aan de hand van een 

artikel in ons ledenbulletin van onze voorzitter aan de orde gesteld .  Binnen onze gemeente speelt 

hierbij  ook de acceptatie  van nieuwe  zonne- en windparken een belangrijke rol .   

 

Afdeling.  

Leden aantallen. 

Volgens opgave van het CDA Partijbureau  telde onze afdeling op 1 januari 2018:  68 leden  Dit was 

op 31 december 2018  volgens de opgave van het CDA bureau : 59  leden ,die hun contributie 

hebben voldaan . Er werden in 2018 geen nieuwe leden  ingeschreven. Totaal hebben 8 leden  hun 

lidmaatschap beëindigd .  En de terugloop  kon als volgt worden onderverdeeld : 3  leden  zijn  

uitgeschreven omdat al 3 jaar geen contributie is betaald;  3 leden zijn  overleden; 2 leden 

bedankten i.v.m. ziekte en ouderdom   .  

 

Kortom 2018 was voor het CDA opnieuw een enerverend jaar . Waarin  door de  bestuursleden, 

fractieleden en de diverse overige actieve leden in de verschillende commissies veel werk is verzet. 

Het bestuur zegt hen allen dank voor hun inzet en vertrouwt er op dat deze inzet ook voor 2019 kan 

worden voortgezet. 

 

Antoon Menkveld, secretaris.  
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6. Jaarverslag fractie 2018.  

Tot aan de verkiezingen op 21 maart 2018 is de fractie van de voorgaande raadsperiode 6x  bijeen 

geweest. De fractie bestond uit Gerry Ypma-Liefers, Geert Wentink en Gerrit te Bokkel 

(fractievoorzitter). Steunfractieleden waren Ronald Boerefijn, Jaap Westerink en Antoon Menkveld. 

Dity Zuidwijk-van Lenthe was fractie-ondersteuner en notulist. 

Verkiezingen 

Na de verkiezingen op 21 maart 2018 bestond de raad nog steeds uit 6 fracties, maar na de 

afscheiding in juni van een aantal leden van Lokaal Belang werd het aantal uitgebreid naar 7 

fracties.  

Het verkennende onderzoek met betrekking tot de coalitievorming werd vertraagd door deze 

afscheiding, maar op 23 mei 2018 kon met de VVD, Partij van de Arbeid, Lokaal belang en het CDA 

het coalitieakkoord “De kracht van Brummen, een duurzaam perspectief” tot stand komen. 

Vervolgens is het College gevormd. Als (parttime) wethouders werden   Jolanda (J.) Pierik-van der 

Snel (CDA), Eef (E.M.) van Ooyen (PvdA), Margriet (M.) Wartena (Lokaal Belang) en Peter Paul 

(P.J.Q.) Steinweg (VVD) benoemd door de raad.  Op 18 september is het bestuurs programma met 

dezelfde titel vastgesteld door de burgemeester en de wethouders. 

 

Nieuwe fractie aan de slag 

Na de coalitievorming  ging onze fractie met voortvarendheid aan het werk. Op 1 september heeft 

de nieuwe (steun)fractie tijdens een gezellige lunch in Eerbeek afscheid genomen van de 

vertrekkende (steun)fractieleden Geert Wentink, Ronald Boerefijn en Antoon Menkveld. Met grote 

waardering en dank voor hun inzet.  

Na de goed verlopen verkiezingen met drie nieuwe kandidaten kon de CDA-fractie verder met 

opnieuw drie fractieleden:  Erwin te Bokkel (fractievoorzitter), Arjan van der Leest en Dity Zuidwijk-

van Lenthe.  Arjan van der leest was naast fractielid ook lid van de werkgeverscommissie. Dity 

Zuidwijk-van Lenthe was tevens voorzitter van de auditcommissie en een van de voorzitters van het 

forum Samenleving/Financiën. Gerry Ypma en Gerrit te Bokkel waren bereid om als steunfractielid 

hun bijdrage aan het fractiewerk te blijven leveren. Met hun jarenlange ervaring hebben zij de 

nieuwe fractie goed op weg geholpen en denken nog steeds actief mee.   

De nieuwe fractie is 18x bijeen geweest na 21 maart 2018. De fractie vergaderde aanvankelijk 

alleen in het gemeentehuis in Brummen (kamer Eerbeek). Maar al snel werd besloten om de eerste 

vergadering van de maand in het Servicepunt in Eerbeek te laten plaats vinden en de overige 

vergaderingen in het gemeentehuis. De wethouder woonde een deelvan de fractievergaderingen bij. 

 

Portefeuilleverdeling 

De portefeuille verdeling van de nieuwe fractie was in 2018 als volgt:  

Erwin te Bokkel:  fractievoorzitter, ruimtelijke ontwikkeling en beheer, bestuur en veiligheid. 

Arjan van der Leest: cultuur, onderwijs, samenleving en sociaal domein.   

Dity Zuidwijk-van Lenthe: financiën, sociaal domein en fractiesecretaris. 

Gerry Ypma-Liefers en Gerrit te Bokkel: ondersteuning op alle terreinen.  

Jolanda Pierik-van der Snel fungeerde namens de CDA fractie tot aan de verkiezingen in 2018 als 

fulltime wethouder. Na de verkiezingen mocht zij haar werk voortzetten als parttime wethouder 

(75%), evenals de andere drie wethouders. Tot de verkiezingen bestond haar portefeuille uit het 

gehele sociaal domein, financiën en personeelsbeleid. Na de verkiezingen was zij verantwoordelijk 

voor het gehele sociaal domein (welzijn, wet maatschappelijke ondersteuning, participatiewet, 

jeugd, volksgezondheid). Ook was zij wijkwethouder voor Leuvenheim.  
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Onderwerpen in de fractie 

Bij de oude en vervolgens (na de verkiezingen) de nieuwe fractie zijn o.a. de volgende onderwerpen 

aan de orde geweest: voortgang kanaalbruggen (oplevering februari 2018), vaststelling 

bestemmingsplan Eerbeek (maart), Omgevingswet (avond in maart georganiseerd met als spreker 

CDA-2e kamerlid Erik Ronnes. Medeondertekende of geïnitieerde moties: zonnepark Jurrius 

(daadwerkelijke participatie), deelname Statiegeldalliantie, Sportkompas (analyse instandhouding 

voorziening), Kinderpardon, verbetering weerstandsvermogen gemeente Brummen, huisvesting 

Onze Droom. 

   

Bezoekers in de fractievergadering 

In 2018 zijn er 27 bezoekers in de fractievergadering geweest om 14 onderwerpen met de fractie te 

bespreken. Enkelen om kennis te maken met de fractie en voor inwoners van de gemeente 

belangrijke informatie te verstrekken, anderen om problemen met de gemeente aan te kaarten 

(particulier, vanuit een vereniging of stichting of een breder maatschappelijk belang) in de hoop op 

steun van de fractie. 

Dity Zuidwijk-van Lenthe 

 

7- Financieel verslag en begroting. 

Bijgesloten treft u een financieel overzicht aan van de penningmeester, Cor ten Klooster. 

De kosten voor de verkiezingen staan duidelijk aangegeven. 

Op de vergadering kunnen we er uitgebreider over spreken en zal de penningmeester een verdere 

toelichting geven. 

 

8- Verkiezingen voor Europa. 

Ik geef hier een paar voorbeelden van het belang van Europa voor oplossing van dringende 

problemen.(zie het discussiestuk “verandering en vertrouwen) 

1- Aanpak Klimaatproblematiek. 

Een voorbeeld:op Europees niveau kunnen fossiele brandstoffen worden belast zonder dat 

bedrijven naar een buurland vertrekken. Wereldwijd is het moeilijk om effectieve klimaatafspraken te 

maken en naleving af te dwingen. Maar op Europees niveau kunnen ook handelsstromen uit de VS, 

Rusland en China worden belast voor hun CO2-uitstoot. Op Europees niveau kunnen we in klimaat 

investeren daar waar het effectief is—in gebieden met meer wind, meer waterkracht, meer zon. 

3- Een paar andere voorbeelden: 

Ook voor andere uitdagingen is Europa onmisbaar: beheersing van migratie, aanpak van big 

tech monopolies, veiligheid, financiële stabiliteit. Binnen Europa is dat mogelijk omdat wij de 

fundamentele waarden delen van openheid, vrijheid, mensenrechten en een internationale 

rechtsorde. Christendemocraten zijn medeoprichters van dit Europa met deze waarden. Nu 

Europa onder druk staat moeten wij verantwoordelijkheid nemen. Dit vergt van Nederland 

een omslag in denken—van waar we tegen zijn naar waar we voor zijn in Europa. Dus 

aanhaken bij de Frans-Duitse as en bouwen aan Europese militaire integratie, aan een 

sterke eurozone met eigen stabilisatiebudget gecombineerd met begrotingsdiscipline in de 

lidstaten. 

 

NB: Jaap Ypma. Ik ben me bewust dat ik maar een paar aspecten heb aangestipt. Misschien 

is het goed het genoemde discussiestuk eens door te lezen 
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9- Wat is “Werkfit”? Jolanda Pierik gaat erop in tijdens de ledenvergadering. 

 

 

                                                                                        . 

                                                                                      

   . 

“In de eerste drie maanden van WerkFit Brummen zijn we er in geslaagd om alle beschikbare 

WerkFit-plekken te vullen.” Verantwoordelijk wethouder Jolanda Pierik is tevreden over de 

start van de nieuwe werkorganisatie van de gemeente. Het gaat om werkplekken voor 

mensen met een uitkering op grond van de Participatiewet. 

 

Jolanda Pierik: “Met WerkFit Brummen kiezen we bewust voor een slagvaardige en 

samenhangende uitvoering van alle taken op het gebied van participatie, sociale werkvoorziening 

en arbeidsmatige dagbesteding.“  Via een eerste kwartaalrapportage heeft de wethouder de 

gemeenteraad van de resultaten op de hoogte gebracht. 

 

Eigen Regie 

Doel is ondermeer om dankzij werk een eigen inkomen hebt, krijg je ook (weer) de regie over je 

eigen leven. Je krijgt structuur en een ander sociaal netwerk. Het risico op schulden neemt af. En je 

voelt je over het algemeen gezonder en gelukkiger.”  

 

Kwartaalmonitor 

De wethouder informeert de raad ieder kwartaal over de vorderingen en resultaten van WerkFit 

Brummen. Dit gebeurt met een tussentijdse monitor. Hierin staan op overzichtelijke wijze de 

bevindingen van WerkFit Brummen. Pierik: “We beschrijven de prestaties die we hebben behaald 

op drie terreinen. Ten eerste de uitvoering van de Wet sociale werkvoorziening. Deze wet regelt dat 

mensen met een arbeidshandicap toch kunnen werken. Verder de lokale uitvoering van re-integratie 

van mensen die nu nog een uitkering ontvangen op basis van de Participatiewet. Tot slot de 

uitvoering van de arbeidsmatige dagbesteding.” Omdat WerkFit Brummen nog volop in de 

opstartfase zit, geeft de eerste kwartaalmonitor nog geen volledig beeld. “Dat kan ook niet, want 

bijvoorbeeld de gegevens over de instroom en uitstroom over het eerste kwartaal van 2019 van de 

bijstandsgerechtigden zijn bij ons nog niet bekend. De cijfers nemen we dus mee in de tweede 

kwartaalmonitor, die we voor de zomer presenteren.”  

 

Nieuwe doelen 

Ook al is de start van WerkFit Brummen bemoedigend, de medewerkers gaan niet stil zitten. “Ons 

doel in het tweede kwartaal is om van alle uitkeringsgerechtigden, inclusief de nieuwe instroom, te 

weten wat er moet gebeuren om de mensen werkfit te maken.  

 

Jaap Ypma. 

 

 

 

 

 

 

Dit is uit “Gemeentenieuws.” Verkort 

Misschien heeft u het gelezen. 

Jaap Ypma 
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10- Bezuinigingen in Brummen, maar waarop?  

In gemeente Thuis van 28 april stond een belangrijk artikel. 

Het inwonerpanel van de gemeente ( 1267 deelnemers) is gevraagd waarop er eventueel bezuinigd 

kon worden. 

Nu is dat inwonerpanel volgens mij niet representatief, maar het geeft toch wel een indruk van hoe 

en wat er zo ongeveer wordt gedacht over eventuele maatregelen door de gemeenteleden. 

Er waren een drietal onderwerpen voorgelegd die weer onderverdeeld waren in vele vragen( totaal 

130) naar te nemen maatregelen. 

Bezuinigen niet/wel; Versoberen/aanpassen en Inkomsten verhogen. 

 

Bezuinigen.( globale weergave uitkomsten.) 

Niet bezuinigen op zorg en veiligheid ( ongeveer 58%) 

Wel minder uitgegeven zou kunnen worden aan bijv. RTV-Veluwezoom en aan de promotie van de 

gemeente Brummen (visit Brummen). 

 

Versoberen/aanpassen. 

Hier komen lees ik, wat minder heldere antwoorden. De gemeente moet meer overlaten aan de 

bewoners, organisaties en bedrijven. Maar er worden geen voorbeelden gegeven van wat. Wat 

hoeft een gemeente dan niet meer of minder te doen? Dat wordt niet duidelijk. 

Wel wordt geopperd om inwoners met een laag inkomen wel te helpen met advies en voorlichting, 

maar niet met geld. 

 

Inkomsten verhogen. 

Kosten die de gemeente maakt voor evenementen etc. moeten doorberekend worden vindt een 

meerderheid. Ook moet de gemeente proberen meer inkomsten te halen uit reclames(abris) 

Een meerderheid vindt ook dat de gemeente de aanslagen van de gemeentebelasting wat kan 

verhogen. 

 

Al met al lijkt het zinvol om de uitkomsten verder te bestuderen. 

Jaap Ypma. 

 

 

 

11- Namen en adressen fractie en bestuur 

 

Wethouder CDA-afdeling Brummen 

 

 

Wethouder:  Jolanda Pierik-van der Snel 

    Hullenweg 12 

    8191 LB Wapenveld 

   Telefoon: 06-42523344 

E-mail: jolanda.pierik@gmail.com 
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Fractie CDA-afdeling Brummen 

 

Fractievoorzitter:  Erwin te Bokkel 

Gasfabriekstraat 16/A 

6971 ZL Eerbeek 

Telefoon: 0575-566142 

E-mail: E.tebokkel@brummen.nl 

 

 

Fractielid:   Dity Zuidwijk van Lenthe 

     Sleutelbloem 5 

     6971 MD Brummen 

    Telefoon: 0575-564564 

    E-mail: d.zuidwijk@brummen.nl 

 

 

Fractielid:   Arjan van der Leest 

Wolverlei 6 

6961 PR Eerbeek 

Telefoon: 0313-437781 

E-mail: a.vanderleest@brummen.nl 

 

 

Fr.ondersteuning:  1- Gerrit te Bokkel (waarnemend) 

Soerense Zand Zuid 5 

6961 RA Eerbeek 

Telefoon: 0313-619488 

E-mail: info@gswteb.eu 

 

 

2- Gerry Ypma-Liefers (waarnemend) 

Narcisstraat 2 

6971 AW Brmmen 

Telefoon: 0575-562012 

E-mail: gerrypma-liefers@lijbrandt.nl 
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Bestuur CDA-afdeling Brummen 

 

Voorzitter:   Jaap Ypma 

     Narcisstraat 2 

     6971 AW Brummen 

    Telefoon: 0575-562012 

    E-mail: j.ypma@lijbrandt.nl 

 

 

Secretaris:   Antoon Menkveld 

     Dorpsstraat 46 

     6964 AC Hall 

    Telefoon: 0313-651761 

    E-mail: antoonmenkveld@live.nl 

 

 

Penningmeester:  Cor ten Klooster 

     Veldkantweg 9 

     6961 HE Eerbeek 

    Telefoon: 0313-654594 

    E-mail: c.klooster1947@kpnmail.nl 

 

 

Lid: Lid:    Ko Kolk 

Oude Zutphenseweg 10 

6964 CG Hall 

Telefoon: 0313-619212 

E-mail: jjhkolk@kpnplanet.nl 

 

 

Lid: Lid:    Siemen van Asperen 

Dwarsweg 6 

6971 JD, Brummen 

Telefoon: 0575-565319 

E-mail: si-asperen@wxs.nl 
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